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Cseke Attila: A fost o propunere a INSP legata de carantinarea zonala în Bucuresti

si Ilfov | Raed Arafat: Nu cred ca vom ajunge la a carantina Bucurestiul

Ministrul interimar al Sanatatii, Cseke Attila, a declarat joi ca Institutul National de Sanatate Publica

(INSP) a propus carantinarea Capitalei si judetului Ilfov.

"Va fi o discutie si pe partea de specialisti. Comitetul Tehnico Ştiintific care este în subordinea CNSU mâine

(vineri, n.r.) va discuta, pentru ca a fost si o solicitare sau o recomandare sau propunere a INSP legata de

carantinarea zonala, au folosit ei aceasta sintagma, în Bucuresti si Ilfov si aceste lucruri trebuie discutate si pe

partea de specialitate în mod clar si mâine acest lucru se va discuta. Sa vedem ce spun specialistii. În acest grup

sunt si reprezentantii altor institutii si ministere, pentru ca o carantina zonala nu mai este o chestiune care spunem

ca de mâine se instituie", a spus Cseke Attila la Digi 24.

Ministrul a mentionat ca în Occident accesul în institutii se face cu certificatul digital.

"Aici sunt alte reglementari, dar sigur este si aceasta discutie legata de certificat, pentru ca oarecum nu este corect

sa spui oamenilor care au fost responsabili si s-au vaccinat ca tu nu mai poti sa iesi pe strada sau tu nu poti sa te

duci la un anumit tip de activitate sau manifestare sau într-un anumit loc public. Sa stiti ca în Occident si în

hoteluri intri cu certificatul acesta. În toate institutiile se intra astfel", a sustinut demnitarul.

Arafat: Carantinarea Capitalei trebuie sa se faca la un nivel de decizie mult mai înalt decât o propunere din

partea INSP

Şeful Departamentului pentru Situatii de Urgenta, Raed Arafat, a declarat, joi, ca nu crede ca Bucurestiul si Ilfovul

vor fi carantinate, cum a propus Institutul National de Sanatate Publica (INSP).

"Carantinarea Capitalei tarii trebuie sa se faca, daca este sa se faca, la un nivel de decizie mult mai înalt decât doar

o propunere din partea INSP, pentru ca impactul e unul mult mai complex decât doar aspectul sanitar. Clar ca sunt

masuri care sunt necesar de a fi implementate, unele dintre ele sunt necesare pentru limitarea contactului, miscarii,

a raspândirii virusului (...), dar a carantina Bucurestiul înseamna ca am izola Bucurestiul si Ilfovul de restul

României", a spus Raed Arafat la Antena 3.

El a precizat ca acest lucru nu poate sa fie facut fara o decizie a Comitetului National pentru Situatii de Urgenta.

"La acest moment, asa cum e trimisa adresa catre mine, ordinul putea sa fie emis conform legii si validat de

Comitetul National pentru Situatii de Urgenta în 48 ore. Înca suntem în termenul de 48 de ore. Mâine am convocat

grupul tehnico-stiintific pentru o discutie pe aceasta tema, dupa care vom supune totusi Comitetului National

pentru Situatii de Urgenta spre decizie daca astfel de ordin poate fi emis sau nu. Din punctul meu de vedere, nu

cred ca vom ajunge la a carantina Bucurestiul, în sensul de a închide Bucurestiul si Ilfov în aceste conditii", a

afirmat Raed Arafat.

În opinia sa, poate ca vor fi analizate anumite masuri suplimentare care sa asigure controlul asupra raspândirii

noului coronavirus, dar fara a implementa carantina zonala.

Şeful DSU a mentionat ca problema se pune daca o carantinare a Bucurestiului si Ilfovului e realizabila sau nu, în

contextul în care trebuie implicat Ministerul de Interne, nu si Ministerul Apararii, pentru ca nu e stare de urgenta.

"Daca eram într-o stare de urgenta era mult mai usor cu sprijinul Ministerului Apararii (...); vorbim de o localitate,

cu Ilfov cu tot, de 3-4 milioane de oameni", a subliniat el.
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Potrivit lui Arafat, o carantinare ar presupune izolarea zonei de restul tarii, impactul fiind "mult mai serios" decât

în cazul unei localitati mici.

Raed Arafat este de parere ca trebuie consolidate controalele privind masurile care exista în prezent si trebuie

efectuata o analiza daca mai sunt si alte masuri care mai pot fi implementate pentru a limita raspândirea

SARS-CoV-2.
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